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Trzy oferty wpłynęły w przetargu na przebudowę kamienicy przy ul. Kościuszki 
26. Inwestycja ma zostać zrealizowana do końca września 2021 r. 

To zadanie jest częścią Lokalnego Programu Rewitalizacji Miasta Kraśnik. 
Obejmuje ono przebudowę i rozbudowę kamienicy na ul. Kościuszki 26 z prze-
znaczeniem na cele społeczne, kulturowe i gospodarcze wraz z zagospodarowa-
niem otoczenia wokół budynku w postaci nasadzeń zieleni i wymiany kostki oraz 
budowy schodów w kierunku amfiteatru. Będą tam mieścić się m.in. izba pamię-
ci, sale wielofunkcyjne i dydaktyczne z mobilną sceną, filia Miejskiej Biblioteki 
Publicznej, kawiarnia, gabinety lekarskie. Obok generalnego remontu kamieni-
cy zostanie również dobudowany nowoczesny budynek od strony amfiteatru. 

25 września, w przetargu na przebudowę ul. Kościuszki 26 wpłynęły trzy 
oferty. Miasto zwróciło się do wykonawcy, który złożył najkorzystniejszą 
ofertę, o przedstawienie dokumentów potwierdzających spełnienie warun-
ków udziału w postępowaniu: - Jeśli wszystkie formalności zostaną szybko dopeł-
nione, to w połowie października będziemy mogli formalnie rozstrzygnąć przetarg 
i rozpocznie się inwestycja, która powinna zakończyć się do końca września 2021 
r. – wyjaśnia burmistrz Wojciech Wilk.

Modernizacja Kościuszki 26 potrwa dwa lata 

Prace przy odtwarzaniu alei jabłoniowej przy  
al. Niepodległości w dzielnicy fabrycznej 
Kraśnika są już na ukończeniu. Większość 
drzewek z 200 jabłoni odmiany Evereste zostało 
posadzonych.

Aleja jabłoniowa była kiedyś wizytówką Kra-
śnika Fabrycznego. Niestety z czasem drzewa się 
zestarzały i ostatnio wyglądały mało estetycznie. 
W ramach tzw. "projektu zieleniowego", który 
w tej części wsparło także Starostwo Powiatowe, 
postanowiono zrobić nowe nasadzenia.

- „Aleja jabłoniowa” w dzielnicy fabrycznej to 
jeden z symboli tej części miasta - mówi wicebur-
mistrz Piotr Janczarek – Jednak drzewa rosnące 
dotąd wzdłuż Al. Niepodległości nie pełniły już funk-
cji estetycznej i ze względu na swój stan zostały usu-
nięte. W tym miejscu zostały posadzone nowe ozdob-
ne jabłonie i oryginalny charakter Al. Niepodległości 
zostanie zachowany.  

Posadzone drzewka to jabłonie odmiany Eve-
reste. To jedna z najpiękniej kwitnących ozdob-
nych jabłoni. Ma gęste (ok 6 cm średnicy) białe i 
białoróżowe kwiaty, oraz malutkie owoce w for-
mie rajskich jabłuszek. Jest też odporna na wa-
runki atmosferyczne i choroby. Rośnie maksy-
malnie do 3-5 metrów. Aby drzewka mogły dłu-
go służyć mieszkańcom tuż przy nich przygoto-
wany został system napowietrzająco-nawadnia-
jący, przedłużający żywotność drzew.

Kończą się prace  
przy alei jabłoniowej

Jest szansa  
na miejski żłobek

30 sierpnia miasto złożyło wniosek o do-
finansowanie projektu "Żłobek Piąteczka" ze 
środków unijnego Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Lubelskiego. 

- Jeśli otrzymamy dofinansowanie, w Przedszkolu 
Miejskim nr 5 na osiedlu Koszary powstanie oddział 
żłobkowy dla 20 dzieci objętych bezpłatną opieką – 
mówi burmistrz Wojciech Wilk. - Wartość pro-
jektu to 1,1 mln zł, większość tej kwoty obejmu-
je dotacja. 

Dzięki dofinansowaniu udałoby się pokryć 
koszty funkcjonowania oddziału przez 2 lata 
oraz dokonać niezbędnej przebudowy budyn-
ku, tarasu i placu zabaw. Decyzje finansowe w 
tej sprawie mają zapaść wiosną przyszłego roku.
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Oddział WORD w Kraśniku 
to nie zupełna nowość w 
naszym mieście. Egzaminy 
na prawo jazdy odbywały 
się tu do końca 1991 
roku, kiedy to ośrodek 
zlikwidowano. Teraz wrócił 
do naszego miasta.

W otwarciu wzięły udział 
także władze samorządowe 
powiatu, miasta oraz gmin 

z terenu Powiatu Kraśnic-
kiego i Opolskiego, właści-
ciele szkół jazdy oraz przed-
stawiciele wielu instytucji.

Kraśnicki ośrodek otwo-
rzyła dyrektor Lubelskiego 
WORD-u Renata Bielecka.

Głos zabrał także Krzysz-
tof Babisz, który był po-
przednim dyrektorem lu-
belskiego Ośrodka Ruchu 
Drogowego. To za jego ka-
dencji rozpoczęła się pro-
cedura związana z urucho-
mieniem Oddziału Tereno-
wego w Kraśniku.

- Czuję przyjemność i za-
szczyt, że dzieło, które zosta-
ło rozpoczęte ma swoje otwar-
cie - mówił Babisz.  -  Jest wie-

le osób, którym należałoby po-
dziękować. Początek to pi-
smo ówczesnego posła Wojcie-
cha Wilka do pana marszał-
ka. Pismo, które ja jako dy-
rektor WORD otrzymałem w 
styczniu 2018 roku. Chciał-
bym przyłączyć się też do po-
dziękowań dla obecnego mar-
szałka Jarosława Stawiarskie-
go. Żeby oddać sprawiedliwość 
trzeba wspomnieć też ówcze-

sny zarząd województwa z 
marszałkiem Sosnowskim na 
czele. Podziękowania należą 
się też wszystkim radnym sej-
miku poprzedniej kadencji za 
podjęcie pozytywnej decyzji w 
sprawie powstania ośrodka w 
Kraśniku - mówił Babisz.

Przypominamy, że kra-
śnicki oddział WORD mie-
ści się przy ulicy Urzędow-
skiej 551 w fabrycznej dziel-
nicy miasta (przy Galerii 
Londyn). Prowadzone są 
tu egzaminy na prawo jaz-
dy kategorii: AM, A1, A2, 
A, B1 i  B.  Na razie egzami-
ny odbywają się dwa razy w 
tygodniu: w środy od godz. 
9-17 i czwartki 7.30-15.30.

Po 28 latach znów można 
zdawać w Kraśniku 
na prawo jazdy

 �Decyzja o powstaniu filii WOrD w kraśniku zapadła, gdy 
dyrektorem tej instytucji był krzysztof Babisz. Obok obecna 
dyrektor renata Bielecka.

Jakie propozycje kOWr ma 
dla dzieci?

Dyrektor KOWR Kazi-
mierz Choma: naszą pro-
pozycją dla najmłodszych,  
a zarazem inwestycją w ich 
przyszłość,  jest  „Program 
dla Szkół” – unijny program 
będący kontynuacją dwóch 
innych programów: „Mle-
ko  w szkole” oraz „Owoce i 
warzywa w szkole”, które od 
roku szkolnego 2017/2018 
stanowią jedno działanie. 
Ponieważ nawyki żywienio-
we kształtujemy już w dzie-
ciństwie i towarzyszą nam 
one przez całe późniejsze ży-
cie, a nasze dzieci tak dużo 
czasu spędzają w szkole,  ce-
lem naszej instytucji jest to, 
aby to ona stała się miej-
scem, w którym dzieci na-
uczą się zasad zdrowego od-
żywiania i dokonywania  
prawidłowych wyborów 
tego, co w ich diecie zdrowe 
i smaczne. Dlatego właśnie 
zależy nam na jak najlep-
szym wykorzystaniu okresu 
edukacji szkolnej.
kogo konkretnie dotyczy 
wsparcie?

W „Programie dla szkół” 
grupę docelową stanowią 
dzieci uczęszczające do klas 
I-V szkół podstawowych i 
ogólnokształcących szkół 
muzycznych oraz klas I - II 
ogólnokształcących szkół 
baletowych i jest to prawie 
2 miliony dzieci w Polsce. 
W woj. lubelskim ponad 
135 tys. dzieci bierze udział 
w Programie. 955 placówek 
oświatowych jest objętych 
„Programem dla Szkół”.

W ramach „Programu 
dla Szkół” dzieci otrzymu-
ją bezpłatnie owoce i wa-
rzywa oraz mleko i pro-
dukty mleczne. Biorą one 
udział w działaniach edu-
kacyjnych przeprowadza-
nych przez szkoły podsta-
wowe mających poprawić 
wiedzę uczniów na temat 
zdrowych nawyków żywie-
niowych, pochodzenia żyw-
ności i rolnictwa oraz prze-
ciwdziałania marnotrawie-
niu żywności.

a jakie zdrowe produkty dzieci 
otrzymają i zjedzą w szkole w 
tym roku? 

W tym roku szkolnym 
będą to jabłka, gruszki, tru-
skawki, śliwki, soki owoco-
we lub przeciery owocowe. 
Z warzyw dzieci otrzyma-
ją: marchewkę, rzodkiew-
kę, pomidory oraz kalare-
pę. Natomiast z produk-
tów mlecznych będą to mle-
ko, jogurty, kefiry oraz serki 
twarogowe. Słowem najlep-
sze polskie owoce, warzywa 
i zdrowe produkty mleczne. 
Jednocześnie bowiem za-
leży nam na kształtowaniu 
patriotyzmu konsumenc-
kiego, który w przyszłości 
zaprocentuje wybieraniem 
polskich produktów.
Ważne jest kto dostarcza 
produkty do szkół, tak 
abyśmy mieli pewność, że 
są faktycznie najlepsze. czy 
każdy przedsiębiorca spełnia 
takie warunki? 

Ponieważ KOWR jest in-
stytucją promującą zdrową, 
regionalną, certyfikowaną 
żywność, instytucją, której 
zależy m.in. na wspieraniu 
lokalnych producentów 
żywności, w każdym aspek-
cie dbamy o rozwój tej wła-
śnie grupy. Dlatego też pro-
dukty do szkół w wojewódz-
twie lubelskim dostarcza-
ją  lokalni przedsiębiorcy, 
dbając o ich świeżość i wy-
soką jakość. Dostawcy mu-
szą oczywiście spełnić sze-
reg wymogów, które zapew-
nią, że produkty będą speł-
niały najwyższe standar-
dy jakościowe. Oczywiście, 
wszyscy wiemy, że bardzo 

trudno jest przekonać dzie-
ci i młodzież do jedzenia 
tego co zdrowe. Najprost-
szym sposobem dotarcia do 
dzieci jest opowiedzenie im 
ciekawej historii. Warzywa 
i owoce nie muszą być nud-
ne. Treści edukacyjne ubra-
ne są w lekką formę, wyko-
rzystującą starą zasadę, aby 
uczyć bawiąc.

Dlatego też Krajowy 
Ośrodek Wsparcia Rolnic-
twa  prowadzi kampanię in-
formacyjną skierowaną do 
dzieci i ich rodziców. Jest 
ona zrealizowana pod ha-
słem „Pamiętnik Chruma-
sa”, zachęca do przygotowy-
wania i spożywania posił-
ków bogatych w owoce, wa-
rzywa, mleko i ich przetwo-
ry, celebrowania drugie-
go śniadania w szkole, jak 
również budowania trwa-
łych relacji rodzic – dziec-
ko poprzez wspólne spędza-
nie czasu podczas przygoto-
wywania posiłków. Biorąc 
udział w różnych wydarze-
niach spotkałem się z opi-
nią, że dzieci uwielbiają fil-
my o Ekipie Chrumasa i 
identyfikują się z bohatera-
mi naszej bajki. Bez trudu 
odnoszą treści do własne-
go szkolnego życia i razem 
z głównymi bohaterami wy-
chodzą obronną ręką z naj-
większych tarapatów.
czy jeszcze w jakiś sposób 
zachęcanie najmłodszych 
do kształtowania zdrowych 
nawyków żywieniowych?

Tak, uczniowie biorą 
udział w wielu działaniach 
edukacyjnych do których 

Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa, 
czyli sprzymierzeniec naszych dzieci – 
o żywieniowym „Programie dla Szkół” 
- mówi dyrektor KOWR 
Kazimierz Choma

zorganizowania zobligo-
wana jest każda szkoła bio-
rąca udział w Programie. 
Są to między innymi ta-
kie działania, jak konkur-
sy i festyny tematyczne, wy-
cieczki do gospodarstw rol-
nych, ogrodniczych, ekolo-
gicznych, do zakładów prze-
twórstwa. Dzieci zakładają 
i prowadzą ogródki szkol-
ne, w formie grządek na 
parapecie. Ponadto wpro-
wadziliśmy zwyczaj wspól-

nego spożywania drugie-
go śniadania, połączonego 
z degustacja owoców, wa-
rzyw, mleka. Oczywiście we 
wszystkie te działania towa-
rzyszące angażowani są rów-
nież rodzice uczniów. Por-
cje owocowo–warzywne 
oraz mleczne udostępniane 
są dzieciom już od 16 wrze-
śnia i będą je otrzymywa-
ły przez 12 wybranych tygo-
dni w danym semestrze.

 �Od lewej: marszałek Jarosław stawiarski, dyrektor kazimierz 
choma, wojewoda przemysław czarnek.
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W tym roku na modernizację 
dróg w naszym powiecie 
przeznaczonych zostało 
18,5 mln zł z Funduszu 
Dróg Samorządowych. 
Wśród dofinansowanych 
projektów znalazły się 
cztery inwestycje drogowe w 
Kraśniku. 

W tym roku rozpoczną 
się: remont nawierzchni 
jezdni ul. Pogodnej, prze-
budowa ul. Kopernika, bu-
dowa ul. Wyszyńskiego w 
Kraśniku na odcinku od 
ul. Granicznej do ul. Wi-
dok i budowa łącznika od 
Alei Młodości do ul. Gra-
nicznej. Wszystkie te zada-
nia szacowane są na ponad 
3 mln zł, a poziom dofi-
nansowania do każdego to 
50% kosztów kwalifikowa-
nych. Resztę pokrywa mia-
sto z własnego budżetu. 

Ponadto 26.08. do Urzę-
du Wojewódzkiego w Lubli-
nie zostały złożone przez wła-
dze miasta dwa kolejne wnio-
ski o  dofinansowanie z FDS 
– tym razem na 2020 rok.

Jeden z nich dotyczy łącz-
nika ul. Suchyńskiej i  Jagiel-
lońskiej. Zakres inwestycji 
obejmuje m.in. budowę: dro-
gi o nawierzchni bitumicznej 
na  długości 550 m, chodni-
ka, placu manewrowego z 
płyt żelbetowych przy wjeź-
dzie na teren Rodzinnych 
Ogródków Działkowych "Su-
chynia". Koszt budowy ma 
wynieść ok. 2 mln zł.

Drugim planowanym za-
daniem jest rozbudowa ul. 
Modrzewiowej w  Kraśniku. 
Zakres inwestycji obejmuje 
budowę drogi o nawierzchni 
bitumicznej na  długości 540 
m i chodnika o  szerokości 2 
m. W tym przypadku koszt 
szacowany jest na 2,8 mln zł.

NOWe iNWeStyCje dROgOWe z FdS

 �miasto dzięki pozyskanym pieniądzom przebuduje m.in. ulicę kopernika w dzielnicy starej 
kraśnika.

Od lat gminy, także miasto 
Kraśnik, dokładają 
pieniądze do powiatowych 
dróg i chodników na 
biegnących na swoim 
terenie. W tym roku miasto 
także wspiera powiat przy 
kolejnych inwestycjach 
drogowych na terenie 
miasta.

Od lat miasto Kraśnik 
dofinansowuje budowę, 
remonty i naprawy dróg i 
chodników powiatowych i 
leżących na terenie miasta. 
Robi to, by mieszkańcom 
jeździło się po mieście wy-
godniej i bezpieczniej.

Na jednej z sesji radni 
miejscy, wzorem lat ubie-
głych, podjęli uchwałę w 
sprawie udzielenia pomo-
cy finansowej Powiatowi 
Kraśnickiemu na realiza-
cję zadań inwestycyjnych.

Dwa z nich to chodni-
ki: przy ul. Podleskiej i Ko-
lejowej. Jest to kontynu-
acja działań z poprzednich 
lat, kiedy wykonano część 
ciągów pieszych przy tych 
dość długich ulicach. 

Kolejne dwie inwesty-
cje na jakie miasto przeka-
że pieniądze to dokumen-
tacje przebudowy dwóch 
ważnych ulic: Jagielloń-
skiej i Tysiąclecia. Remont 
części tej ostatniej drogi 
była już przez oba samo-
rządy w przeszłości współ-
finansowana. W przyszłym 
roku, po wykonaniu doku-
mentacji, powiat mógłby 
przystąpić do prac.

Podobny schemat doty-
czyłby ulicy Jagiellońskiej, 
gdzie na jej części wybu-

Miasto dokłada  
do powiatowych dróg

W sierpniu zawarto dwie 
umowy na realizację zadań 
z unijnego projektu „Nowa 
energia dla Kraśnika II”. 
Chodzi o dostawę i mon-
taż kolektorów słonecznych 
oraz instalacji fotowoltaicz-
nych na budynkach prywat-
nych. 

27 sierpnia wicebur-
mistrz Piotr Janczarek (na 
zdjęciu) podpisał umowę 
z firmą Stalmet na dosta-
wę i montaż paneli kolek-
torów słonecznych. 265 ze-
stawów zostanie zainstalo-
wanych na budynkach pry-
watnych. Zadanie to będzie 
realizowane w ramach unij-
nego projektu „Nowa ener-

gia dla Kraśnika II” do koń-
ca października br. Nato-
miast 23 sierpnia burmistrz 
Wojciech Wilk podpisał 
umowę na dostawę i mon-
taż instalacji fotowoltaicz-
nych (110 zestawów o mocy 
2,2 kW lub 3,2 kW). Ter-
min realizacji tego zadania 
to również koniec paździer-
nika.  

Zainteresowanie miesz-
kańców odnawialnymi źró-
dłami energii sprawiło, że 
magistrat będzie starał się 
także o dodatkowe środki 
unijne i w tym roku złożył 
kolejny wniosek o dofinan-
sowanie. 

Można podpisywać 
umowy na solary 
i fotowoltaikę

dowany byłby chodnik, 
tam gdzie go brakuje, oraz 
ścieżka rowerowa. Położo-
na zostałaby także nowa 
nawierzchnia, powstałyby 
też nowe miejsca parkin-
gowe. Podobny zakres do-
tyczy al. Tysiąclecia.

– Jeśli zostanie złożo-
ny  wniosek o dofinansowa-
nie z Funduszu Dróg Samo-
rządowych, to jest szansa, że 
w przyszłym roku obie te in-
westycje wspólnie zrealizuje-
my - mówi radny Zbigniew 
Marcinkowski. 

 �Budowa nowego chodnika przy ul. podleskiej.
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Turniej wsparły m.in. 
drużyny z USA - Eagan 
High School First Robo-
tics Team 2220 i FRC Team 
2485: WARLords, pomaga-
jąc w jego organizacji. 

Na imprezie można było 
spotkać robotykę na 4 po-
ziomach - od przedszkola 
do szkoły średniej.

Oprócz tego grano w Ro-
boSoccera, czyli robotyczną 
piłką nożna, była też strefa 
budowania LEGO, podzi-
wiać również można było 
walki robotów. Turniej to 
przede wszystkim dobra za-

bawa, nie zabrakło więc 
konkursów z nagrodami i 
atrakcji dla całych rodzin. 

Dla tych, którzy na tę 
dziedzinę patrzą bardziej 
z technicznej strony, były 
warsztaty z lutowania i bu-
dowanie robotów line fol-
lowers.

W turnieju zwyciężyły 
zespoły: Toxic Wires - FTC 
Team 16019, Speed buil-
ders, Galaxy Stars z Biłgo-
raja, Muchonorki, Robo 
Team, LAMA Team, Lego 
Team Konopnica.

W piątek 6 września swój 
jubileusz świętowała 
Spółdzielnia Mieszkaniowa 
"Pomoc". Minęło już 60 lat 
odkąd w Kraśniku powstał 
podmiot, dzięki któremu 
zasiedlona została spora 
część miasta.

Rocznicę powstania SM 
"Pomoc" w Osiedlowym 
Domu Kultury świętowali 
zasłużeni członkowie, dzia-
łacze oraz pracownicy spół-
dzielni wraz z zaproszonymi 
gośćmi.

- Spółdzielnia nasza po-
wstała w 1958 roku. Do re-
jestru spółdzielni mieszka-
niowych wpisana została 
przez ówczesny Sąd Rejo-
nowy w Lubinie w dniu 10 
listopada. Była to inicjaty-
wa osób i podmiotów, nie 
boję się powiedzieć, bar-
dzo odważnych. Zaledwie 
13 lat po zakończeniu II 
wojny światowej, kiedy, jak 
wszyscy doskonale wiemy, 
kraj jeszcze długo podnosił 
się ze zgliszczy tego strasz-
nego wydarzenia, ci odważ-
ni ludzie zapragnęli stwo-
rzyć coś, czego w Kraśni-
ku jeszcze nie było. Posta-
nowili podjąć działania, by 
ludzie tutaj chcieli się osie-
dlać i by mogli zamieszkać 
w dobrych i godnych wa-
runkach. A potrzeby w tam-

tym czasie były duże – mó-
wił prezes Piotr Szumny.

W przygotowaniach 
pierwszych organów statu-
towych ówczesnej Powiato-
wej Spółdzielni Mieszkanio-
wej udział wzięli Konstanty 
Starobrat, Eugeniusz Obor-
ski, Aleksander Oszast, Jó-
zef Kalata, Henryk Figiel, 
Tadeusz Rachoń, Karol 
Zborowski, Lucjan Pytlicki, 
Jan Mikita, Józef Jastrzęb-
ski, Magdalena Kosowska, 
Feliks Ancygier, Krystyna 
Hanaj i Edward Tarasiuk. 
Pomocną dłoń wyciągnę-
ły także lokalne przedsię-
biorstwa: Spółdzielnia Spo-
łem, Przedsiębiorstwo Ko-
munikacji Samochodowej 
i Powiatowy Związek Gmin-

 �W imieniu burmistrza życzenia i gratulacje spółdzielcom 
złożył piotr Janczarek.foto paweł Bieleń

SM „Pomoc” świętowała  
60-lecie istnienia

nych Spółdzielni „Samopo-
moc Chłopska”. 

Podczas jubileuszowej 
imprezy nie zabrakło życzeń 
i gratulacji. Złożył je m.in. 
wiceburmistrz Kraśnika 
Piotr Janczarek oraz rad-
ny Krzysztof Latosiewicz 
(w imieniu przewodniczą-
cej kraśnickiej Rady Miasta 
Doroty Posyniak). 

Jubileuszową uroczy-
stość swoimi występami 
uświetnili Chór Komba-
tant „Kolorowa Jesień” 
pod kierunkiem Marzan-
ny Gontarczuk oraz Kin-
ga Wołoszyn - wokalistka z 
Centrum Kultury i Promo-
cji w Kraśniku, podopiecz-
na instruktora Pawła Cie-
liczki.

RObOty zNóW  
zagOśCiły  
W KRaśNiKu
2 sierpnia odbył się turniej robotyczny „Kraśnik Robotics 
Challenge 2019”pod patronatem Burmistrza Wojciecha 
Wilka. Zorganizowała ją kraśnicka drużyna Spice Gears - 
Team 5883. To pierwsza tego typu impreza w Polsce.

Przez prawie dwa miesiące 
społeczność Szkoły 
Podstawowej nr 3 zachęcała 
ale i sama brała udział w 
głosowaniu na "Podwórko 
Talentów Nivea", które 
miało powstać przy szkole. 
Dzięki mobilizacji różnych 
środowisk, głównie w 
Kraśniku, udało się wygrać 
głosowanie i plac zabaw już 
cieszy najmłodszych.

"Podwórko Talentów" to 
plac zabaw, dzięki któremu 
dzieci mogą nie tylko się ba-
wić, ale i poznawać i rozwi-
jać swoje talenty: artystycz-
ne, sportowe i naukowe. By 
je mieć u siebie, trzeba było 
wygrać internetowe głoso-
wanie. Rodzice, uczniowie, 
nauczyciele, dyrekcja co-

dziennie mobilizowały do 
oddawania głosów na loka-
lizację placu przy SP 3. I uda-
ło się. Łącznie na "Podwór-
ko Talentów" w Kraśniku 
oddano 41 511 głosów.

- Ten ogólnodostępny plac 
zabaw będzie z pewnością do-
brze służył najmłodszym. To 
duża zasługa mieszkańców 
Kraśnika, którzy zmoblizowa-
li się w głosowaniu interneto-
wym - mówi radny Krzysz-
tof Ślusarz.

Oficjalne otwarcie pla-
cu, które odbyło się 11 
września, było okazją do 
podziękowania dla wszyst-
kich, którzy wsparli SP 3 w 
akcji i oddawali swoje gło-
sy na "Podwórko Talentów" 
przy tej szkole. Wyróżniają-
ce się osoby otrzymały z rąk 
burmistrza Wojciecha Wil-

ka i dyrektora Jacka Du-
biela statuetki "Przyjaciela 
Szkoły".

Szczególnie podziękowa-
no pani Barbarze Sowiń-
skiej, nauczycielce eduka-
cji wczesnoszkolnej z SP 3, 
która "zaraziła" pomysłem 
starania się o ten plac wie-
le osób, w tym urzędników 
magistratu i burmistrza.

"Podwórko", które po-
wstało, zastąpiło stary plac 
zabaw przy SP 3. Całość za-
fundowała firma Nivea. 
Jest ono ogólnodostępne 
w godzinach pracy szkoły, 
a więc od ok. godz. 6.00 do 
20.00.

„podwórko Talentów” cieszy najmłodszych

 �Ogólnodostępny nowy plac zabaw przy szkole podstawowej 
nr 3 „wywalczony” w internecie dzięki głosom kraśniczan cieszy 
najmłodszych już od jakiegoś czasu.



str. 5 Życie kraśnika nr 5 (80) październik 2019

Od września br., na 
wniosek burmistrza 
miasta Wojciecha Wilka, 
realizowany jest w Kraśniku 
projekt „Złota Rączka 
dla Seniora 70+”. W 
imieniu samorządu usługi 
naprawcze i montażowe 
osobom starszym świadczy 
Spółdzielnia Socjalna 
Niebieski Młyn.

 Projekt był konsultowa-
ny z przedstawicielami kra-
śnickiej Rady Seniorów, 
na tym etapie ma on cha-
rakter pilotażowy, potrwa 
dwa miesiące, ale będzie da-
lej kontynuowany. Działa-
nia te zostaną wpisane do 
przyszłorocznego Progra-
mu Współpracy z Organiza-
cjami Pozarządowymi i bę-
dziemy mogli wtedy ogłosić 
konkurs na całoroczną re-
alizację projektu w 2020 r.

- Chcemy zaoferować senio-
rom darmowe świadczenie po-
mocy w nieskomplikowanych 
pracach domowych – wyja-

śnia burmistrz. - Wiele star-
szych osób, zwłaszcza samot-
nych, nie radzi sobie już z na-
prawami, czy usuwaniem pro-
stych usterek, które dla nas nie 
stanowią żadnego problemu. 
Spojrzeliśmy na to z ich stro-
ny i zrozumieliśmy, że seniorzy 
oczekują takiej pomocy i nie 
chcą czuć się bezradni. 

Przykładowe rodzaje 
usług oferowanych kraśnic-

Naprawi kran, zawiesi żyrandol, 
przymocuje karnisz

 �Umowa na świadczenie drobnych napraw osobom starszym została podpisana na początku września. Funkcjonownie programu 
było konsultowane z radą seniorów.

kim seniorom to: wymiana 
baterii, naprawa klamek, 
naprawa zamków, regulacja 
drzwi i okien, przymocowa-
nie luster, obrazów, karni-
szy, uchwytów; montaż ży-
randola, naprawa spłucz-
ki, naprawa cieknących kra-
nów itp. 

Seniorzy mogą zgłaszać 
usterki telefonicznie pod 
numerem: 537 738 333, 

od poniedziałku do piątku 
w godz. 9:00 – 12:00. Zo-
stanie umówione spotka-
nie, pracownik techniczny 
zgłaszający się do usunię-
cia usterki powinien posia-
dać identyfikator ze zdję-
ciem, a jego tożsamość moż-
na potwierdzić pod tym sa-
mym numerem telefonu, 
pod którym przyjmowane 
są zgłoszenia. 

Jeśli do naprawy potrzeb-
ny będzie zakup jakiejś czę-
ści, to maksymalna kwota 
wydatkowana ze środków 
projektowych wynosi 30 zł 
brutto. Koszty powyżej tej 
kwoty musi pokryć senior 
zamawiający usługę. Zaku-
pu dokona pracownik tech-
niczny. 

„Klimakterium ... i już”
 

Elżbieta Jodłowska - „Klimakterium ... i już”  
(coś między kabaretem, musicalem a farsą)

Bohaterkami musicalu są cztery kobiety w wieku „menopauzalnym”. Wszystkie mają problemy, z któ-
rymi muszą się uporać. Pragniemy pokazać, że klimakterium jest wpisane w życie kobiety - mają je boha-
terki występujące na scenie, ale także kobiety siedzące na widowni - miały, mają albo będą je miały. Jest 
to czas dla kobiety trudny, co wcale nie znaczy, ze beznadziejny. Ważna jest świadomość wspólnoty pew-
nych doświadczeń - kobiety siedzące na widowni dowiadują się, że ich dolegliwości nie są czymś wyjątko-
wym. Mimo iż menopauza dotyczy wszystkich kobiet, jest to temat wstydliwy, a co za tym idzie - staran-
nie pomijany.
Poprzez spektakl pragniemy zilustrować, w sposób zrozumiały, przystępny i humorystyczny, jak rożnymi 
sposobami można sobie z tym radzić.
Sztuka ma pokazywać różne zachowania, zawsze jednak w sposób humorystyczny - tym bardziej, że sam 
humor jest doskonałym lekarstwem (bez skutków ubocznych:)
Śmiejąc się łatwiej znosimy przeciwności losu.
Ważne tematy nie muszą być przedstawione poważnie, dlatego tak ważny jest w spektaklu humor.
Spektakl „Klimakterium... i już” to przyjemny wieczorek z babami i dla bab, a jego wiodącym tematem 
jest słowo, którego na co dzień się nie wymawia.
Cztery przyjaciółki, spotkawszy się w butiku prowadzonym przez jedną z nich, przekuwają drażliwy pro-
blem menopauzy na pioseneczki i tańce.
O trapiących je dolegliwościach śpiewają do dobrze znanych melodii, np. o uderzeniach gorąca do nut pio-
senki „Kuba, wyspa jak wulkan”.
Na scenie zobaczymy aktorki(występują zamiennie) o ogromnym potencjale komediowym, będące z całą 
pewnością magnesem dla publiczności.
Reżyseria: Cezary Domagała   Kier. muz.: Janusz Bogacki Scenografia i kostiumy: Tatiana Kwiatkowska 
Choreografia: Tomasz Tworkowski Produkcja: Tomasz Heller

Zapraszamy już 23.11.2019 r. o godz. 18.00 do Centrum Kultury i Promocji w Kraśniku

Bilety : Kasa Centrum Kultury i Promocji tel . 81 825 63 36 , Salony Media Markt ,
online : www.kupbilecik.pl , www.biletyna.pl , www.ebilet.pl
Zamówienia zbiorowe informacje : tel . 737 567 014 , slawek@polskiekabarety.pl
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Miasto Kraśnik przystąpiło 
do opracowania 
„Aktualizacji Lokalnego 
Programu Rewitalizacji 
Miasta Kraśnik na lata 
2017-2023”. Rozszerzy ona 
możliwość podejmowania 
działań rewitalizacyjnych na 
dużo większym obszarze. 

Zgodnie z zapisami obec-
nie obowiązującego Lokal-
nego Programu Rewita-
lizacji Miasta Kraśnik na 
lata 2017-2023 teren prze-
znaczony do rewitalizacji 

obejmuje przestrzeń o po-
wierzchni 42,66 ha, co sta-
nowi 1,6% obszaru miasta. 
Liczba osób zamieszkałych 
w wyznaczonym obszarze 
stanowi 2,98% mieszkań-
ców miasta.

Po uchwaleniu przed-
miotowego dokumentu ob-
szar rewitalizacji zwiększy 
się do ok. 8% powierzchni 
miasta oraz będzie zamiesz-
kiwany przez blisko 30% 
mieszkańców. 

Zaktualizowany Pro-
gram Rewitalizacji będzie 
stanowił podstawę do pod-

aktualizacja Lokalnego  
Programu Rewitalizacji  
Miasta Kraśnik  
na lata 2017-2023

Więcej informacji znajdą Państwo na stronie internetowej miasta Kraśnik:  
http://www.krasnik.eu/nasze-miasto/lokalny-program-rewitalizacji-miasta-krasnik-na-lata-2017-2023

jęcia kolejnych działań na 
obszarach miasta Kraśnik 
wymagających wsparcia. 
Ponadto Program Rewita-
lizacji umożliwi efektywne 
pozyskiwanie dofinansowa-
nia do nowych projektów 
ze środków zewnętrznych. 
Zaplanowane do realiza-
cji projekty w ramach Lo-
kalnego Programu Rewita-
lizacji przyczynią się do po-
budzania aktywności spo-
łecznej i przedsiębiorczości 
mieszkańców, zwiększenia 
estetyki i ładu przestrzen-
nego, ochrony środowiska 
naturalnego, zachowania 
dziedzictwa kulturowego, a 
tym samym poprawy jako-
ści życia społeczności lokal-
nej. 

Pogrzeb odbył się 2 paź-
dziernika w kościele pw. 
św. Józefa.

Jerzy Podgórski był jed-
nym z najbardziej doświad-
czonych samorządowców w 
Kraśniku oraz radnym miej-
skim. W styczniu 1999 został 
sekretarzem powiatu. Staro-
stą kraśnickim był wówczas 
Tadeusz Wojtak. W roku 
2002, kiedy doszło do zmian 
na stanowiskach kierowni-
czych w Starostwie, pełnił 
funkcję zastępcy burmistrza 
Piask, a następnie pracował 
w Departamencie Kontro-
li i Audytu Wewnętrznego 
Urzędu Marszałkowskiego 
w Lublinie.

Do Starostwa Powiato-
wego w Kraśniku powrócił 
w czerwcu 2006. Sekreta-

zmarł wieloletni sekretarz powiatu jerzy podgórski

rzem powiatu pozostał do 
roku 2019.

W sierpniu radni powołali na stanowisko skarbnika miasta 
Anetę Tokarzewską. Dotychczasowy skarbnik Barbara 
Jarosz złożyła wniosek o odwołanie ze stanowiska i 
zwolnienie z pełnienia obowiązków. Od września nowych 
szefów mają również MOSiR i CKiP. 

Nowa skarbnik Ane-
ta Tokarzewska jest ab-
solwentką wydziału eko-
nomicznego UMCS i ma 
19-letnie doświadczenie 
związane z pracą w samo-

rządzie. Zajmowała stano-
wiska: kierownika refera-
tu kontroli i audytora we-
wnętrznego Urzędu Mia-
sta i dyrektora Gminne-
go Zespołu Obsługi Placó-
wek Oświatowych w Sza-
starce. Była również zastęp-
cą skarbnika i skarbnikiem 
miasta Kraśnik oraz skarb-
nikiem gminy Szastarka: 
- Jej bogate doświadczenie za-
wodowe i wykształcenie dają 
gwarancję, że swoje obowiąz-
ki będzie wykonywać w sposób 
odpowiedzialny i profesjonal-
ny - powiedział burmistrz 
Wojciech Wilk. 

11 września ze stano-
wiska dyrektora Centrum 
Kultury i Promocji w Kra-
śniku został odwołany Woj-
ciech Gołoś. Odwołanie 
nastąpiło z 3-miesięcznym 
okresem wypowiedzenia i 
ze zwolnieniem w tym cza-
sie z obowiązku świadcze-
nia pracy. Pełniącą obo-
wiązki dyrektora CKiP zo-
stała Aneta Sapuła-Koło-
dziejczyk.

Aneta Sapuła-Kołodziej-
czyk od 11 lat pracuje w 
CKiP, dotychczas na sta-
nowisku do spraw promo-
cji i reklamy. Ma wykształ-
cenie wyższe pedagogiczne 
oraz ukończone studia po-
dyplomowe z zarządzania 
zasobami ludzkimi oraz za-
rządzania projektami i fun-
duszami unijnymi. Jest tak-
że od wielu lat związana z 
sektorem organizacji poza-
rządowych. Była prezesem, 
a obecnie pełni funkcję wi-
ceprezesa Stowarzyszenia 
Centrum Wolontariatu w 
Kraśniku i jest prezesem za-
rządu Kraśnickiego Stowa-
rzyszenia Kulturalnego.

Aneta Sapuła-Kołodziej-
czyk będzie pełnić obo-
wiązki dyrektora do końca 
tego roku. Burmistrz Mia-
sta Wojciech Wilk: - Dzię-
kuję Wojciechowi Gołosiowi 
za wykonaną na tym stanowi-
sku pracę. Dotychczasowa for-
muła naszej współpracy wy-
czerpała się. Centrum Kultu-
ry i Promocji potrzebuje nowej 
wizji i pomysłów na ofertę kul-
turalną i programową, która 
będzie spełniała oczekiwania 
mieszkańców. Stąd konieczne 
są zmiany, które mają służyć 
osiągnięciu tego celu.

Warto również wspo-
mnieć, że we wrześniu br. 
Rada Miasta przekazała 
dotację podmiotową dla 
CKiP w wysokości 200 tys. 
zł Środki te zostaną prze-

znaczone na spłatę zacią-
gniętych wcześniej zobo-
wiązań finansowych. Dom 
kultury boryka się z proble-
mami finansowymi od kil-
ku lat. W 2015 roku zacią-
gnięto kredyt w kwocie 150 
tys. zł na pokrycie bieżących 
zobowiązań wynikłych z or-
ganizacji imprez. W sierp-
niu 2017 roku dobrano 
kredyt  w kwocie 150 tys. zł 
na pokrycie zaległych zobo-
wiązań powstałych w związ-
ku z organizacją imprez let-
nich oraz niezaplanowa-
nych koncertów. We wrze-
śniu 2018 roku wzięto kre-
dyt w rachunku bieżącym w 
kwocie 100 tys. zł. Stan za-
dłużenia CKiP z tytułu do-
staw i usług na 19.09.2019 
r. wynosił 166 tys. zł.

Ostatnie zmiany kadro-
we dotyczą także MOSiR 
i p.o. dyrektora został tam  
na kilka tygodni Tomasz 
Rebizant. Stało się tak po 
tym, jak 5 sierpnia br. do-
tychczasowy dyrektor MO-
SiR Mariusz Kwietniewski 
zwrócił się do burmistrza 
miasta o rozwiązanie umo-
wy o pracę za porozumie-
niem stron i jednocześnie 
wystąpił o przywrócenie do 
pracy nauczyciela w Szkole 
Podstawowej nr 5 od dnia 1 
września br. Burmistrz wy-
raził na to zgodę i ogłosił 
konkurs na stanowisko dy-
rektora MOSiR, który wy-
grał Rafał Tomiło. Jest on 
magistrem wychowania fi-
zycznego, członkiem zarzą-
du FKS Stal Kraśnik oraz 
założycielem Klubu Spor-
towego Stella Kraśnik. Pra-
cował jako instruktor na 
Orliku w SP nr 5 i jest peł-
nomocnikiem burmistrza 
miasta ds. obiektów sporto-
wych: 

- Zależy mi na tym, aby ta-
kie instytucje jak CKiP oraz 
MOSiR były jeszcze bardziej 
niż dotychczas miejscami, wo-
kół których koncentruje się ak-
tywność kraśniczan. Nie tylko 
zorganizowanych grup, stowa-
rzyszeń i klubów sportowych, 
ale indywidualnych miesz-
kańców. Nowy dyrektor, tak 
jak jego poprzednicy, jest ani-
matorem sportu i wychowaw-
cą młodzieży, ma też duże do-
świadczenie związane z dzia-
łalnością klubów sportowych, 
które powinien z sukcesem wy-
korzystać w zarządzaniu MO-
SiR – mówi burmistrz Kra-
śnika.

       

nowa sKarbniK,  
nowi dyreKTorzy
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kiedy ruszy program rewi-
talizacji miasta kraśnik? 

Podobnie jak projekt 
modernizacji MOSiR, kon-
cepcja rewitalizacji powsta-
ła w poprzedniej kadencji 
samorządu. Zaczynamy jej 
realizację od kamienicy na 
ul. Kościuszki 26. Nad za-
kresem prac w pozostałych 
przypadkach jeszcze pracu-
jemy, bo chcemy wprowa-
dzić lepsze rozwiązania, na 
których zależy mieszkań-
com. Przykładowo, w ra-
mach projektu przebudo-
wane zostanie Rondo Żoł-
nierzy Wyklętych (okoli-
ce ul. Mostowej), gdzie po-
wstanie centrum przesiad-
kowe komunikacji publicz-
nej zapewniające obsługę 
autobusów miejskich, bu-
sów, komunikacji między-
miastowej, taksówek oraz 
transportu rowerowego. 
Rewitalizacja obejmie tak-
że pobliski skwer miejski 
przy Pomniku Partyzanta. 
I tu konieczne są zmiany. 
Chcemy np. zwiększyć licz-
bę miejsc parkingowych, 
bo w pierwotnej wersji było 
ich za mało, brakuje rów-
nież obiektu gastronomicz-
nego, gdzie czekając na 
busa można by usiąść i zjeść 
przysłowiową zapiekankę. 
Jeszcze lepiej, gdyby w tym 
miejscu był punkt informa-
cji turystycznej, gdzie osoby 
odwiedzające Kraśnik mo-
głyby kupić pamiątki, pro-
dukty regionalne i uzyskać 
komplet informacji o mie-
ście. Musimy przecież pro-
mować walory turystyczne 
i zabytki lokalne. Zastana-
wiamy się również nad tym, 
czy miejsce o tak natężo-
nym ruchu pojazdów to do-
bre miejsce na plac zabaw, 
czy siłownię napowietrzną, 
a budowę takich obiektów 
zakładał ten projekt. Zakła-
dał on także wycinkę całego 
drzewostanu na skwerze, a 
tego chcemy uniknąć i tak 
zaprojektować teren, żeby 
nie było tam przysłowiowej 
patelni. Dodatkowo sytu-
ację komplikuje wpisanie 
w tym roku do ewidencji za-
bytków budynku dawnego 
kina Pola. Miasto stworzyło 
wcześniej projekt, pozyska-
ło środki finansowe i aktu-
alne pozwolenie na budo-
wę. Zgodnie z tym projek-
tem nieruchomość ta musi 
zostać wyburzona, aby mo-

gło powstać centrum prze-
siadkowe. Nagle, gdy przy-
gotowujemy się do ogłosze-
nia przetargu na tę inwesty-
cję, okazuje się, że budynek 
staje się zabytkiem. To sta-
wia pod znakiem zapytania 
realizację całego projektu. 
Prowadzimy rozmowy z lu-
belskim konserwatorem za-
bytków i szukamy kompro-
misowego rozwiązania.   
a co z rynkiem starego miasta?

Projekt sprzed dwóch 
lat przewiduje budowę du-
żych rozmiarów fontanny i 
wymianę kostki. Nam z ko-
lei zależy na dozielenieniu 
rynku, aby stał się miejscem 
bardziej przyjaznym, gdzie 
mieszkańcy mogliby odpo-
cząć, zwłaszcza latem. Zleci-
liśmy w tym roku prace geo-
radarowe, aby dowiedzieć 
się co kryje się pod rynkiem. 
Gdyby zostały wykonane w 
trakcie tworzenia projektu 
rewitalizacji, mogłyby dać 
odpowiedź na wiele pytań 

związanych z możliwością 
inwestowania na tym tere-
nie. Generalnie musimy do-
prowadzić do takich zmian, 
żeby mieszkańcy chętnie na 
rynek przychodzili, a nie z 
niego uciekali.      
Jeśli chodzi o dzielnicę 
fabryczną, to przesuwa się w 
czasie modernizacja mOsir, 
czyli generalny remont krytej 
pływalni. to również budzi 
niepokój mieszkańców. 

Przełożyliśmy termin 
składania ofert na przebu-
dowę i termomoderniza-
cję MOSiR do 17 paździer-
nika. Dzięki temu z basenu 
krytego będzie można jesz-
cze korzystać w tym roku, 
zanim rozstrzygniemy prze-
targ i oddamy plac budowy. 
Wykorzystujemy ten czas 
na poprawienie projektu. 
W przyszłym roku, kiedy 
ruszy inwestycja, obie pły-
walnie zostaną wyłączone z 
użytkowania. Ze względów 
technologicznych nie bę-
dzie innego wyjścia.   

podobno pojawiły się 
problemy z dokumentacją 
wykonawczą?

Tak. Mimo, że jest nie-
zbędna, nie została opraco-
wana w poprzedniej kaden-
cji samorządu, kiedy powsta-
wał ten projekt. Musieliśmy 
zamówić ją w tym roku, co 
opóźniło prace nad tą inwe-
stycją i teraz walczymy z cza-
sem, naprawiając niedocią-
gnięcia z poprzednich lat i 
wprowadzając jednocześnie 
zmiany użytkowe. Ma to 
być obiekt w pierwszej kolej-
ności rekreacyjny, przezna-
czony dla całych rodzin. Za-
miast sal fitness, siłowni i po-
czekalni, zaprojektowaliśmy 
strefę rekreacyjną z zespołem 
małych basenów i jacuzzi dla 
dzieci oraz sauny wraz z nie-
zbędnymi instalacjami. Bro-
dzik powinien być wyposażo-
ny w urządzenia wodne sta-
nowiące atrakcje dla dzieci. 
Zmiany idą generalnie w kie-
runku wykorzystania prze-
strzeni pod obiekty base-

nowe, a nie obiekty typu si-
łownia. Okazało się też, że w 
pierwotnym projekcie głów-
na niecka pływalni jest za 
krótka o kilka centymetrów 
i ewentualne pomiary wyni-
ków na określonych długo-
ściach byłyby niemiarodaj-
ne, a przecież trenują tu pły-
wacy Fali Kraśnik i rozgrywa-
ne są zawody, bite rekordy. 
To również wymagało prze-
projektowania. Nie wszyst-
kie dobre pomysły uda nam 
się niestety wprowadzić. 
Szkoda, że na tym etapie nie 
da się już zaprojektować na-
wet niewielkich trybun.

Trzeba powiedzieć jesz-
cze jedno. Przebudowa pły-
walni oznacza tak napraw-
dę zburzenie starej i budo-
wę nowej. Podobnie ma się 
sprawa zaplecza. Nie robimy 
generalnego remontu, tylko 
budujemy nowy kryty basen 
rekreacyjny od podstaw. To 
obiekt na kolejnych kilka-
dziesiąt lat, dość drogi, więc 
chciałbym, aby jak najlepiej 
służył mieszkańcom i nie był 
przestarzały już na początko-
wym etapie. 
czy uda się w tej kadencji 
zrealizować zapowiedzi 
dotyczące darmowej 
komunikacji publicznej, 
czy też tańszych obiadów 
szkolnych?

Tak, ale musimy zabrać się 
za realizację tych postulatów 
w sposób kompleksowy i prze-
myślany. Te zadania są przed 
nami i będziemy się nimi zaj-
mować. Nie będzie to łatwe o 
tyle, że projekty inwestycyjne, 
które powstały w poprzedniej 
kadencji, są niedoszacowane. 
Niewykluczone, że zarówno 
rewitalizacja, jak i moderni-
zacja MOSiR będą nas kosz-
tować więcej, niż założono w 
ostatnim budżecie. Zobaczy-
my jakie będą oferty przetar-
gowe. W pierwszej kolejno-
ści musimy skupić się na osta-
tecznym dopracowaniu pro-
jektów i emisji obligacji miej-
skich w celu pozyskania środ-
ków własnych na inwestycje. 
Równolegle będziemy pra-
cować nad wprowadzeniem  
bezpłatnej komunikacji pu-
blicznej i obniżeniem cen 
obiadów szkolnych. Pierwsze 
efekty tych prac chciałbym 
przedstawić radnym i miesz-
kańcom Kraśnika wraz z pro-
jektem budżetu na 2020 r. 
Chodzi o darmową komuni-
kację dla uczniów i seniorów 
oraz stopniowe obniżanie cen 
obiadów szkolnych.

Część projektów trzeba poprawić 
– o planowanych inwestycjach mówi burmistrz Wojciech Wilk  
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W nowym roku szkolnym 
w kraśnickich szkołach 
podstawowych funkcjonuje 
117 oddziałów, do których 
uczęszcza 2384 uczniów. 
placówki oświatowe 
zatrudniają 302 nauczycieli. 
czy wszyscy kraśniccy 
nauczyciele mają teraz pracę?

Likwidacja gimnazjów 
spowodowała, że dla oko-
ło 40 nauczycieli nie było 
możliwości dalszego zatrud-
nienia. Głównie byli to na-
uczyciele języka angielskie-
go, wychowania fizycznego, 
języka polskiego oraz mate-
matyki.

Już od początku marca 
spotykaliśmy się z dyrek-
torami szkół, kilkakrotnie 
analizując  projekty orga-
nizacyjne, możliwości prze-
niesień nauczycieli, uzu-
pełnień etatów, przejścia w 
stan nieczynny czy przejścia 
na emeryturę. Podejmo-

nauczyciele mają pracę 
– o skutkach reformy oświaty i nowym roku szkolnym w kraśnickich podstawówkach 
mówi Krzysztof Babisz, kierownik wydziału edukacji Urzędu Miasta  

waliśmy wszelkie starania, 
aby zapewnić większości na-
uczycieli z gimnazjów moż-
liwość dalszej pracy przynaj-
mniej na część etatu.

Postanowiliśmy, że 
zmniejszymy liczebność 
uczniów w klasach pierw-
szych poprzez utworzenie 
dodatkowych klas pierw-
szych w: SP nr 1, SP nr 2, SP 
nr 5 i SP nr 6 oraz zwiększy-
liśmy liczbę godzin opieki 
na świetlicy. Spowodowało 
to przesunięcia nauczycieli z 
odpowiednimi kwalifikacja-
mi ze  świetlicy na edukację 
wczesnoszkolną, a godziny ze 
świetlicy zostały przydzielone 
nauczycielom m.in. języka 
angielskiego, wychowania fi-
zycznego, aby mogli uzupeł-
niać w ten sposób etat. 

Dzięki tym wszystkim dzia-
łaniom z 40 nauczycieli uda-
ło nam się zaproponować 
pracę dla 34, 4 nauczycieli 

przeszło na emeryturę, nato-
miast dla jednego nauczycie-
la jedynym rozwiązaniem po-
został stan nieczynny. Jeden 
nauczyciel zrezygnował z pra-
cy w Kraśniku i przeniósł się 
do innej miejscowości.
sytuacja dla miasta jest trudna, 
nie tylko pod względem 
kadrowym, ale również 
finansowym. 

Ministerstwo, w związ-
ku z realizacją podwyżek 
wynagrodzeń dla nauczy-
cieli, przyznało Kraśniko-
wi dodatkową kwotę sub-
wencji oświatowej w wyso-
kości 478 329 zł. Niestety, 
nie daje to całkowitego po-
krycia naszych wydatków 
na wynagrodzenia. Mie-
sięcznie potrzebujemy na 
wynagrodzenia dodatkowo 
około 230 000 zł. Problem 
ten będzie narastał, ponie-
waż na styczeń przewidzia-

na jest kolejna podwyżka. 
W okresie wakacyjnym zostały 
wykonane niezbędne remonty 
oraz drobne inwestycje.

To przede wszystkim od-
dymianie klatek schodo-
wych, remonty sal lekcyj-
nych i pracowni, wymiana 
stolarki drzwiowej, dopo-

sażenie placów zabaw i stref 
aktywności, remonty insta-
lacji, czy wyposażenie bazy 
noclegowej przy PSP 5. Po-
mimo różnych trudności fi-
nansowych staramy się, aby 
dzieci w placówkach mia-
ły zapewnione bezpieczne i 
higieniczne warunki do na-
uki.

 �z prawej kierownik krzysztof Babisz.

30 września kraśniccy radni spotkali sie na XII zwyczaj-
nej sesji Rady Miasta. Przedmiotem obrad były m.in. bie-
żące sprawy dotyczące budżetu, działalności spółek miej-
skich, spraw związanych z nieruchomościami oraz dosto-
sowaniem lokalnego prawa do aktualnych ustaw.

W trakcie dyskusji pojawiał się m.in. temat miejskich 
inwestycji w tym programu rewitalizacji miasta Kraśnik. 

W imieniu mieszkańców radni zgłaszali również inter-
pelacje i zapytania.

Wrześniowe 
obrady Rady 
Miasta Kraśnik
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Na początku października  
odbyła się premiera 
książki „Zrost. Słowami 
przedstawiony fragment 
mojego życia z wnętrza 
Lublina” ks. Rafała Jakuba 
Pastwy, związanego przez 
kilka lat z Kraśnikiem.

 Rafał Jakub Pastwa to 
poeta, teolog i duchowny 
katolicki, dziennikarz, dzia-
łacz społeczny. Autor trzech 
tomów wierszy i książki po-
etyckiej oraz publikacji na-
ukowych, w tym z zakre-
su medioznawstwa. Kie-
rownik redakcji „Gościa 
Niedzielnego” w Lublinie. 
Członek i były prezes sto-
warzyszenia „Agape”. Na-
grodzony lubelskim „An-
gelusem” w dziedzinie kul-
tury medialnej. Jego utwo-

ry były publikowane m.in. 
w czasopiśmie „Akcent”. 
Przez kilka lat pełnił posłu-
gę w parafii WNMP w Kra-
śniku, gdzie prowadził rów-
nież działalność społeczną i 
charytatywną. W tym roku 
wydał tom poezji „Ipilimu-
mab” (2019).

 Książka pt.: „Zrost” - 
przedstawia losy współcze-
snego człowieka, komen-
tującego i polemizującego 
z dyskursem społecznym, 
kulturowym, naukowym, 
politycznym czy kościel-
nym. Uwagi te przeplatają 
się z wyzwaniami dnia co-
dziennego autora żyjącego 
pod koniec drugiej deka-
dy XXI wieku we Wschod-
niej Polsce. Lublin, mimo, 
że niekiedy depresyjny, w 
tekstach jest przedstawio-

ny jako miasto składające 
się na tożsamość Rafała Ja-
kuba Pastwy. To właśnie z 
lubelskiej perspektywy au-
tor komentuje bieżące wy-
darzenia.

Dziennik jest w końcu 
poetyckim głosem pisarza 
walczącego z samotnością, 
nie zawsze radzącego sobie 
z otaczającą go rzeczywisto-
ścią i często niezgadzające-
go się na nią. Jest nieustan-
ną próbą odnalezienia wła-
snej tożsamości i walką o 
nią. Jest wreszcie głosem, 
nie księdza - a człowieka 
upadającego, próbującego 
odnaleźć się w zawiłej rze-
czywistości XXI wieku w 
Europie Wschodniej.

 

Premiera nowej książki ks. Pastwy

8 sierpnia odbyła się 
XXV edycja  Nagrody im. 
Anny Platto, organizowana 
przez Wojewódzką Biblio-
tekę Publiczną im. Hiero-
nima Łopacińskiego w Lu-
blinie. Laureatką tegorocz-
nej edycji konkursu została 
kraśniczanka Jolanta Zając 
z kraśnickiej biblioteki.

„Nagroda im. Anny Plat-
to jest przyznawana pra-
cownikom bibliotek pu-

KRaśNiCzaNKa  
z bibLiOteKaRSKą 
NagROdą

blicznych z województwa 
lubelskiego wyróżniającym 
się w popularyzacji litera-
tury dziecięco - młodzieżo-
wej oraz nowatorskich for-
mach pracy z młodymi czy-
telnikami”. W poprzednich 
latach kraśnickie bibliote-
karki także zdobywały pre-
stiżową nagrodę im. Anny 
Platto.
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Przedłużająca się 
procedura przetargowa 
na modernizację krytej 
pływalni sprawia, że z 
basenu kraśniczanie 
czy pływacy mogą nadal 
korzystać. Na pewno basen 
dostępny będzie jesienią - 
jak długo, zależy od tego jak 
potoczy się przetarg.

W pierwotnej wersji za-
kładano, że basen po otwar-
tym sezonie już nie ruszy, 
bo na 29 sierpnia zaplano-
wano otwarcie ofert w prze-
targu na jego przebudowę. 
Przesunięto je jednak na 17 
października?

- Termin składania ofert 
został wydłużony ze względu 

na dokumentację wykonaw-
czą. Mimo, że jest niezbędna, 
nie została opracowana w po-
przedniej kadencji samorzą-
du, kiedy powstawał ten pro-
jekt - informuje Daniel Nie-
działek z Urzędu Miasta 
Kraśnik - Zamówiliśmy ją w 
tym roku, ale wniesione zosta-
ły do niej poprawki i zmiany, 
które wymagają dodatkowych 
prac projektowych, poprawia-
jących walory użytkowe i este-
tyczne obiektu - dodaje.

Wgedług zmian jakie 
naniesiono po sugestiach 
Urzędu Miasta nowy basen 
ma być obiektem przede 
wszystkim rekreacyjnym, 
przeznaczony dla całych ro-
dzin. Dlatego w miejsce sali 
fitness, siłowni i poczekal-

Kryty basen nadal czynny

ni, zaprojektowana zosta-
ła m.in. strefa rekreacyjna 
z małym basenem dla dzie-
ci w wieku 1-6 lat oraz stre-
fa saun wraz z niezbędnymi 

Prawie 200 zawodni-
ków stanęło w tym roku na 
starcie kraśnickiego Triath-
lonu, który stał się już uzna-
ną marką. Najlepsi okazali 
się Maciej Brzyski (Brzyski 
Tri Team) na dystansie olim-
pijskim i Daniel Juszkowiec 
z UKS G-8 Bielany Warsza-
wa na dystansie sprinter-
skim. Dopisała także pogo-
da i kibice, którzy oklaski-
wali i dopingowali wszyst-
kich uczestników zgodnie z 
hasłem „Przegrywają tylko 
nieobecni”. 

W tym roku impreza od-
była się 25 sierpnia trady-
cyjnie nad kraśnickim za-
lewem. Warto podkreślić, 
że w ostatnich latach stre-
fa zmian Triathlon Kraśnik 
została oceniona jako naj-
lepsza w Polsce w rankingu 
lepszytriathlon.pl. Ubiegło-
roczna edycja imprezy zy-
skała rangę Mistrzostw Pol-
ski Seniorów na dystansie 
olimpijskim i Pucharu Pol-
ski na dystansie sprint.

- Triathlon i Półmaraton 
Kraśnicki to od kilku lat dwie 
sztandarowe imprezy sporto-
we w naszym mieście, które 
stały się ogólnopolskimi wy-
darzeniami o dużej randze. 
To świetna promocja Kraśni-
ka jako miasta sportu - mówi 
radny Zbigniew Bartysiak.

W tegorocznej edycji 
zwycięzca triathlonu na dy-
stansie olimpijskim wyzna-

czoną trasę pokonał w 2 
godz. 7 minut i 32 sekun-
dy. Drugi na metę dotarł 
Rafał Piekarski (Hurom Tri 
Team, czas: 02:08:26), a trze-
ci Piotr Saniawa ( Triathlon 
Lublin Team,02:09:59).

Wśród pań najszybsza 
była Ola Korulczuk (i-sport, 
02:28:54, 17. m open), na 
2. m. dotarła Karolina Zygo 
(Stay Insane, 02:37:31, 25. 
m open), a 3. była Moni-
ka Tofilska (Tri Kraków, 
02:45:01, 34. m. open).

Vi triathlon Kraśnik  
znów przyciągnął wielu startujących

Jeśli chodzi o triathloni-
stów z naszego terenu, to 
najszybsi byli urzędowiak 
Grzegorz Grabowski (Er-
kado Racing Team Kraśnik, 
02:30:43, 20. m. open) i 
kraśniczanin Artur Anto-
niuk (Apteka Eko Kraśnik, 
02:32:54, 22, m open).

Na dystansie sprinter-
skim triumfował wspo-
mniany już Daniel Jusz-
kowiec (UKS G-8 Bielany 
Warszawa) z czasem 1 godzi-
na, 1 minuta i 48 sekund. 
Co warte podkreślenia, 

dwa kolejne miejsca w kate-
gorii open zajęły panie - 2. 
m Natalia Krawczyk (Zryw 
Buszkowiczki, 01:05:20), a 
3. m. Natalia Zych (UKS 51 
Lublin, 01:05:29).

Na 2. m. wśród panów 
był Grzegorz Wójs (Stalo-
wowolski Klub Biegacza, 
01:08:26, 4. m. open), a 
na 3. m. Jarosław Anto-
sik, 01:09:20, 5. m. open). 
Na najniższym miejscu po-
dium wśród pań zameldo-
wała się natomiast Joanna 
Syrowiecka  (01:16:39, 16. 
m. open).

Spośród naszych re-
prezentantów najlepszy w 
sprincie okazał się Bartło-
miej Dobrowolski (Ludz-
ka Stonoga, 01:19:01, 24. 
m open).

Po raz kolejny zawo-
dy  firmowane przez Stre-
fę Triathlonu Kraśnik, nad 
którymi patronat sprawo-
wali burmistrz miasta Kra-
śnik Wojciech Wilk i mar-
szałek województwa lubel-
skiego Jarosław Stawiarski, 
stały na bardzo wysokim 
poziomie organizacyjnym.

instalacjami. 
Szacuje się, że z base-

nu krytego będzie można 
jeszcze korzystać przez kil-
ka najbliższych tygodni, co 

ucieszy korzystających z ba-
senu, szczególnie pływaków 
kraśnickiej "Fali".

Pojawiają się też propozy-
cje skierowane do chętnych 
na wodną rekreację, m.in. 
bezpłatne zajęcia z aqua fit-
nesu.  Odbywają się 2 razy 
w tygodniu w godzinach po-
rannych i 2 razy w godzinach 
wieczornych. Ruszyć ma tak-
że bezpłatna nauka pływa-
nia dla dzieci w wieku od 6 
do 12 lat. O tym jak potrzeb-
ne są tego typu inicjatywy 
świadczy fakt, że listy chęt-
nych szybko się zapełniły.

Przypominamy, że basen 
miejski jest czynny w dni 
powszednie w godz. 6.00-
22.00, a w soboty i niedzie-
le 10.00-18.00.

 �kraśniczanie nadal moga korzystać z krytego basenu.

 �na kraśnicki triathlon przyjeżdżają zawodnicy z całej polski. nie brakuje też kibiców, którzy 
dopingują startujących w tej wymagającej dyscyplinie sportu.
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Wyniki Stali od początku obecnego sezonu

Stal Kraśnik vs. Motor Lublin 2:1
Orlęta Radzyń vs. Stal Kraśnik 2:1
Stal Kraśnik vs. Avia Świdnik 5:0
Podhale Nowy Targ vs. Stal Kraśnik 1:2
Stal Kraśnik vs. Wólczanka 0:2
Podlasie Biała P. vs. Stal Kraśnik 1:5
Stal Kraśnik vs. Sandomierz 1:1
Jutrzenka Giebułtów vs. Stal Kraśnik 1:1
Stal Kraśnik vs. Sokół Sieniawa  1:0
Wisła Puławy vs. Stal Kraśnik  0:1

Dobrze w obecnym sezonie 
trzeciej ligi radzi sobie 
kraśnicka Stal. Po 10 
meczach znajduje się na 
drogim miejscu tabeli IV 
grupy, tracąc trzy punkty 
do lidera - Korony II 
Kielce. W ostatnim meczu 
kraśniczanie pokonali Wisłę 
Puławy, dla której jest to 
pierwsza porażka od niemal 
roku na swoim boisku.

Stal dobrze zaczęła se-
zon od zwycięstwa z Moto-
rem Lublin. Po drodze kra-
śniczanie urządzali sobie 
ostre strzelanie w meczach 
z zespołami Avii Świdnik i 

Podlasia Biała Podlaska wy-
grywając 5:0 i 5:1. Nieste-
ty zdarzały się im też słabsze 
mecze, np. z beniaminkiem 
Jutrzenką Giebułtów, skąd 
przywieźli tylko remis.

Bardzo cenne zwycię-
stwo odniosła Stal w ostat-
nim meczu z Wisłą Puła-
wy. Ten zespół nie przegrał 
na swoim boisku od oko-
ło roku. Odczarowała go 
właśnie kraśnicka drużyna, 
która po główce Rafała Kró-
la, zdobyła zwycięską bram-
kę. Dla pomocnika Stali był 
to 12 gol zdobyty w tym se-
zonie (z 19 zdobytych przez 
całą drużynę).

Piłkarski wicelider z Kraśnika

 �12 bramek w 10 meczach zdobył dla stali rafał król (nr 10).foto paweł Bieleń

Ostatniego dnia sierpnia 
ruszyła trzecia liga piłki 
nożnej kobiet. Po kilku 
latach przerwy dołączył 
do niej żeński zespół z 
Kraśnika grający pod marką 
KS „Stella” Kraśnik.

Decyzja o reaktywacji za-
padła dosyć szybko. 

- Pomysł pojawił się pod-
czas stażu, w trakcie kursu tre-
nerskiego, gdzie spotkałam się 
z moim trenerem Rafałem To-
miło. Od słowa do słowa poja-
wiła się propozycja, by reakty-
wować żeńską piłkę w Kraśni-
ku. Gdy na naszej grupie na 
Facebooku padła taka propo-
zycja od razu większość dziew-
cząt, które grało kiedyś w dru-
żynie, wyraziła chęć powrotu 
do treningów i grania w lidze 
- powiedziała grająca trener 
zespołu Magda Badura.

Treningi zaczęły się pod 
koniec lipca. Czasu na przy-
gotowanie nie było więc 

zbyt dużo. Zarejestrowano 
także nowy Klub Sportowy 
Kraśnik, który zajmuje się 
kobiecą piłką od strony or-
ganizacyjnej.

 - Ja bardzo się cieszę, że 
po czterech latach piłka noż-
na kobieca wróciła do nasze-
go miasta. Mam nadzieję, że 
tym razem na dłużej. Biorąc 
pod uwagę te lata, gdy dziew-
czyny grały w piłkę, dwa razy 
awansowały do II ligi, więc 
były osiągnięcia, były sukcesy. 
Mam nadzieję, że tak będzie 
i tym razem. Uzupełniamy też 
w mieście tę możliwość treno-
wania różnych dyscyplin spor-
tu - powiedział burmistrz 
Wojciech Wilk.

Na inaugurację III ligi KS 
Stella Kraśnik na wyjeździe 
zmierzyła się z LKS Wierz-
chowiska. Drużyna pod wo-
dza Magdaleny Badury wbi-
ła rywalkom aż 5 bramek, 
tracąc przy tym 3 gole, i zain-

kasowała 3 punkty.
Bramki dla kraśnickiej 

drużyny zdobyły: Katarzyna 
Weber x 2, Natalia Flis, Kaja 
Zaborska i Dominika Latosz. 
W drugim meczu przed wła-
sną publicznością kraśnickie 
piłkarki musiały uznać wyż-
szość  MOSiR-u Lubartów z 
którym przegrały 1:3.

Kolejny mecz to wyjazd 
do Lublina. Rywalkami był 
zespół Perły Lublin. Kraśni-
czanki wygrały to spotkanie 
zdecydowanie 3:0. Bram-
ki dla Stelli zdobywały Kaja 
Zaborska, Anna Siczek i 
Karolina Wieczorek. 

W meczu z zapleczem eks-
traligowego zespołu Górni-
ka Łęczna nasze zawodnicz-
ki, które niedawno wzno-
wiły swoją piłkarską przygo-
dę, nie miały zbyt wielkich 
szans. Przeciwniczki wygrały 
6:0. Przegraną zakończył się 
też mecz z Białą Podlaską.

Gra kobieca trzecia liga

To była VII edycja im-
prezy "Bieganie Łączy Poko-
lenia". I rekordowa, bo na 
starcie stanęło prawie 220 
biegaczy. Większość to naj-
młodsi adepci biegania, ale 
nie zabrakło też startujących 
na najdłuższym dystansie 5 
km. Wszystko w ramach ro-
dzinnego pikniku ze sporto-
wą rywalizacją w tle.

Impreza odbyła się na 
kraśnickim stadionie. Ten 
sportowy piknik już po raz 
siódmy przygotowało sto-
warzyszenie "Kraśnik Bie-
ga". Jednak liczba  startują-
cych zaskoczyła samych or-
ganizatorów. Była to bo-
wiem rekordowa impreza. 
Wzięło w niej udział prawie 
220 uczestników. Głów-
nie byli to najmłodsi biega-
cze, którym niekiedy mu-
sieli pomagać rodzice czy 
rodzeństwo. Dobrej zaba-
wy było jednak co nie mia-
ra, a sportowy duch w wie-
lu pewnie się dzięki temu 
zaszczepił. Na mecie bo-
wiem czekały na dzieci socz-
ki, słodkie upominki i me-
dale.

Bieg główny, na dystan-
sie 5 km, ukończyło 45 bie-
gaczy. Na mecie nie było za-
skoczenia bo pierwszy poja-
wił się na niej Michał Biały 
ze Szkolnego Klubu Biego-
wego, tuż za nim przybiegł 
Mirosław Zioło z "Kraśnik 
Biega".

Po wszystkich biegach 
przyszedł czas na dekorację 
najlepszych dyplomami i 
pucharami z rąk m.in. kie-
rownika wydziału Eduka-
cji, Kultury, Sportu i Spraw 
Społecznych Urzędu Mia-
sta Krzysztofa Babisza.

Kilkaset osób na starcie 
pokoleniowego biegania

 � trenerem i jednocześnie bramkarką kraśnickiego zespołu jest 
magdalena Badura. foto paweł Bieleń



Jobon Sp. z o. o. 
jest innowacyjnym przedsiębiorstwem należącym do czołówki największych 
producentów mebli na terenie Polski. Tworzymy przemyślane produkty 
łączące w sobie komfort, estetykę i funkcjonalność.

Jeśli masz doświadczenie w tej specjalności lub jesteś gotowa nauczyć się 
tego zawodu, chcesz się rozwijać, jesteś kandydatką jakiej szukamy.

Co oferujemy?

Stała umowa o pracę po okresie próbnym
Dobre wynagrodzenie i co roku waloryzacja płacy
Dobre warunki pracy, klimatyzowane hale
Wiele dodatkowych świadczeń (13-ta pensja, ubezpieczenia grupowe, 

świadczenia z funduszu socjalnego)

Jeśli chcesz być częścią naszego zespołu, zgłoś się.

Poszukujemy SZWACZEK

DOŁĄCZ DO NAS !DOŁĄCZ DO NAS !

Jobon Sp. z o.o. - Szwalnia Kraśnik, Al. Niepodległości 7, 23-204 Kraśnik 

tel. 785 261 023, e-mail: personalny@jobon.pl


